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Protokół XXI sesji
Rady Miasta Malborka
w dniu 26 lipca 2012 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00
do 14:30.

Ad. pkt 1

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski. Na

podstawie listy obecności (zał. nr 1) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych jest 18,
nieobecna radna Wioletta Klepacka – usprawiedliwiona, radny Dariusz Kostrzewa –
usprawiedliwiony i radny Marek Charzewski - usprawiedliwiony.
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Przewodniczący powitał radnych, burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, zastępców burmistrza
Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, radną Sejmiku Wojewódzkiego Małgorzatę
Ostrowską i radną Jolantę Leszczyńską, dyrektorów, kierowników i prezesów firm
komunalnych Miasta, pracowników urzędu, media oraz grupę działkowców przybyłą na
dzisiejszą sesję.
Radni otrzymali na piśmie następujący porządek:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu miasta na 2012 rok – IX zmiana,
b) wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości

przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno – Usługowego „INDEX”
Sp. z o.o. ,

c) zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta
Malborka dla terenu położonego w południowej części miasta Malborka, przy kanale
Ulgi w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały,

d) zaopiniowania projektu aglomeracji Malbork,
e) zmiany uchwały Nr XXXVII/338/09 Rady Miasta Malborka dotyczącej opłat za

parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych na terenie Malborka,
w strefie płatnego parkowania,

f) zmiany uchwały nr XXXVII/339/09 z dnia 30 kwietnia 2009 r. w sprawie nadania
nazwy rondu zlokalizowanemu w centralnej części miasta Malborka,

g) nadania nazwy rondu przy ulicy Dworcowej w obrębie dworca kolejowego PKP,
h) zmiany uchwały Rady Miasta Malborka Nr XVII/198/12 z dnia 29.03.12 r. w sprawie

wyboru Ławników do Sądu Rejonowego w Malborku na okres kadencji 2012 – 2015.

6. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
7. Informacja na temat protokółu z XX sesji Rady Miasta Malborka.
8. Komunikaty i wolne wnioski.
9. Zakończenie sesji.
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Ad. pkt 2
Przewodniczący poinformował, że na wniosek burmistrza wprowadził do porządku obrad
autopoprawkę polegającą na wycofaniu z obrad projektu uchwały  w sprawie zmiany Studium
Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Malborka dla terenu
położonego w południowej części miasta Malborka, w granicach określonych na załączniku
graficznym do niniejszej uchwały.
Burmistrz Rychłowski wyjaśnił, iż w związku z toczącymi się gorącymi dyskusjami na w/w
temat i uznając że jest potrzeba wyjaśnień a nie ma potrzeby pośpiechu, poprosił
Przewodniczącego o zdjęcie w/w projektu uchwały z porządku obrad.
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek chciałbym bardzo przeprosić Państwa działkowców w
imieniu tej osoby, która popełniła niegodziwość. Niegodziwość polegającą na tym, że
Państwo zostaliście wprowadzeni w błąd. Przekazano wam nieprawdę. Jeśli przekazy, które
do mnie dotarły są prawdziwe to Państwo dowiedzieli się, że miasto chce zabrać wam działki.
To jest całkowita nieprawda. Plan zagospodarowania przestrzennego i studium uwarunkowań,
które dzisiaj miały być głosowane bardzo mocno bronią interesy wszystkich interesariuszy,
wszystkich zainteresowanych określonym terenem, który jest uchwalany w planie albo w
studium. Zarówno ja, jak i burmistrz Rychłowski bardzo chętnie spotka się z Państwem i
wyjaśni jakie są zamiary Miasta. Skandalem w moim subiektywnym odczuciu ale bardzo
głębokim, skandalem i niegodziwością jest wprowadzanie Państwa w błąd. Nikt nie chce
zabrać wam działek. Natomiast po to, by do końca wyjaśnić sytuację burmistrz zaproponował
zdjęcie tej uchwały. Dziękuje.
Przewodniczący po wyjaśnieniu wszelkich wątpliwości tej projekt uchwały pojawi się na
innej sesji.
Radny K. Grylak zawnioskował o zdjęcie z porządku obrad punkt 5 b tj. projekt uchwały w
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości
przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno – Usługowego „INDEX” Sp. z
o.o. Zamierzenia tego projektu uchwały kłócą się w sposób istotny z postanowieniami
uchwały nr 124 z 2007 r. intencją której było bieżące regulowanie zobowiązań cyt:”do końca
dzierżawy gruntu i umorzeniu tej kwoty po zakończeniu dzierżawy”. Zakończenie dzierżawy
przy podejmowaniu już wtedy kontrowersyjnej uchwały nie mogło być rozumiane inaczej, jak
tylko w nawiązaniu do terminu określonego aktem notarialnym czyli do 2032 r.
Więcej wniosków nie było.
Przewodniczący poddał pod głosowanie pierwszy wniosek burmistrza Rychłowskiego o
wycofanie projektu chwały w sprawie zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta Malborka dla terenu położonego w południowej
części miasta Malborka, w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej
uchwały, za wycofaniem głosowało 18 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się
nie było.
Przewodniczący poddał pod głosowanie drugi wniosek radnego Grylaka w sprawie wycofania
z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie
bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa
Produkcyjno – Usługowego „INDEX” Sp. z o.o. za wycofaniem głosowało 3 radnych,
przeciw wycofaniu głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Wniosek radnego
nie przeszedł.
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Wobec powyższego Przewodniczący przedstawił porządek sesji po zmianach:

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie porządku obrad.
3.  Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4.  Zapytania i interpelacje radnych.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu miasta na 2012 rok – IX zmiana,
b) wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości
przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno – Usługowego „INDEX” Sp.
z o.o.,
c) zaopiniowania projektu aglomeracji Malbork,
d) zmiany uchwały Nr XXXVII/338/09 Rady Miasta Malborka dotyczącej opłat za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych na terenie Malborka,
w strefie płatnego parkowania,
e) zmiany uchwały nr XXXVII/339/09 z dnia 30 kwietnia 2009 r. w sprawie nadania
nazwy rondu zlokalizowanemu w centralnej części miasta Malborka,
f) nadania nazwy rondu przy ulicy Dworcowej w obrębie dworca kolejowego PKP,
g) zmiany uchwały Rady Miasta Malborka Nr XVII/198/12 z dnia 29.03.12 r. w sprawie
wyboru Ławników do Sądu Rejonowego w Malborku na okres kadencji 2012 – 2015.

6. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
7. Informacja na temat protokółu z XX sesji Rady Miasta Malborka.
8. Komunikaty i wolne wnioski.
9. Zakończenie sesji.
Porządek po zmianach został przyjęty przez głosowanie: 17 głosami za, przy jednym głosie
wstrzymującym się.
Przewodniczący udzielił głosu radnej sejmiku wojewódzkiego Małgorzacie Ostrowskiej.
Radna sejmiku woj. pomorskiego Małgorzata Ostrowska podziękowała za udzielenie głosu
oraz wyraziła aprobatę z faktu wycofania projektu uchwały dotyczącej terenów działkowych.
Jednak jej zdaniem nie wyczerpuje to całej sytuacji, ponieważ dalej zostanie niedosyt
sytuacji. Działkowcy chcieliby usłyszeć konkretne propozycje i uczestniczyć w konsultacjach.
Zastępca Burmistrza M. Rusek jeszcze raz chciałbym podkreślić, że przepraszam za osobę,
która okłamała działkowców. Pewnie nie będzie w stanie  sama tego zrobić. Za osobę być
może zaufania społecznego, to byłby jeszcze większy skandal, która Państwa okłamała.
Salę opuścili przedstawiciele ogrodów działkowych.
Ad pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).
Radna T. Zdanowicz prosi o więcej szczegółów spotkania Burmistrza z dyrektorem
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z sprawie II nitki mostu.
Burmistrz A. Rychłowski jesteśmy w stałym kontakcie z dyrektorem  Generalnej Dyrekcji
Dróg Krajowych i Autostrad, ponieważ prace projektowe II nitki mostu i obwodnicy ciągle
trwają. Dobiegają końca terminy i na przełomie sierpnia i września będziemy mieli gotowa
dokumentację na II nitkę mostu. Natomiast na koniec listopada, początek grudnia będzie
gotowa dokumentacja obwodnicy miasta Malborka – obwodnicy północnej. Spotkaliśmy się
aby ustalić działania przybliżające nas do dalszych działań administracyjnych. Czekaja nas
dwa szczeble opiniowania tych wniosków: wojewódzki oraz komitet opiniujący w
Warszawie. Dwa dni temu spotkałem się z wojewodą ponieważ potrzebna będzie również
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decyzja lokalizacyjna związana z wykupem gruntów. W najbliższą środę uczestniczyć będę w
spotkaniu z wojewoda, przedstawicielem geodezji urzędu Wojewódzkiego i dyrektorem
GDDKiA. W sierpniu jestem umówiony również z ministrem w tej sprawie.
Ad pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych.
Radny K. Grylak
 Pierwsze zapytanie dotyczy niedokończonej budowy pomiędzy ulicami

Nowowiejskiego 14 d a ulicą Wybickiego. Miejsce to jest siedliskiem rożnego
elementu, który zakłóca spokój.

 Druga sprawa, przy ul. Witosa, znajduje się plac wykorzystywany na parking,
mieszkańcy pytają czy można ten plac utwardzić, zanim dojdzie do realizacji planu
zagospodarowania przestrzennego, w myśl którego placówka oświatowa stanie się
placówka handlowo-uslugową.

 Sprawa trzecia, kiedy i gdzie doszło do spotkania od którego Panu podlegli zaczęli
mówić, że cyt.:” jest inwestor strategiczny dla aquaparku”.

 Czy w Malborku jest ulica Bema, czy jej nie ma. Jeżeli jest to dlaczego została
sprzedana, a jeżeli nie ma to dlaczego wymiar podatku od nieruchomości adresowany
jest na ul. Bema.

 Ostatnia sprawa w nawiązaniu do interpelacji z ostatniej sesji: gdzie radny miasta
Malborka może zapoznać się z wykazem korespondencji przychodzącej do Urzędu
Miasta Malborka w 2010 roku.

Radna Teresa Zdanowicz pyta o zakończenie inwestycji przy szkole Łacińskiej czy
planowany termin będzie dotrzymany.
Radny Jan Tadeusz Wilk otrzymałem dwie odpowiedzi na piśmie na interpelacje złożone na
poprzedniej sesji. Pierwsza dotyczyła prywatyzacji w służbie zdrowia lokali użytkowych w
naszych przychodniach. Pytałem konkretnie dostałem lakoniczne, krótkie pisemko, z którego
tak na prawdę nic nie wynika, poza tym że powtarza się banały, które były przytaczane w
naszej dyskusji. Lekarze skierowali do radnych postulat, w którym zgłaszają swoje uwagi i
zaniepokojenie trybem prywatyzacji służby zdrowia i  wskazując zagrożenia. Pan Burmistrz
po mojej interpelacji i petycji spotkał się z lekarzami. W mojej opinii i opinii ludzi, z którymi
się spotykałem nie wszystko jest jasne. Czy i w jakiej formie Rada zrealizuje postulat złożony
do radnych o natychmiastowe zwołanie Rady Miasta w trybie art. 20 ustawy o samorządzie
gminnym i podjęciu uchwały w przedmiocie zmiany uchwały Rady Miasta Malborka nr
256/XLII/98 w zakresie zasad zbywania nieruchomości należących do miasta. Chciałbym,
aby Przewodniczący włączył się w tą sprawę, a jest ona poważna. Proszę o udzielenie
odpowiedzi na piśmie, jaki jest cel takiej operacji, do kogo konkretnie trafią pieniądze, do
miasta czy do ZGKiM. W swoich wypowiedziach Pan kręci, raz mówi Pan że do miasta, raz
że do ZGKiM. Na co zostaną przeznaczone i ile się spodziewamy tych pieniędzy. Czy
zaproponowana forma sprzedaży jest zgodna z ustawą o gospodarce gruntami. Proszę do tego
też się odnieść i udzielić konkretnej odpowiedzi.

Druga interpelacja dotyczyła realizacji uchwały Rady Miasta Malborka  w sprawie
przyjęcia lokalnego programu rewitalizacji dla miasta Malborka. Odpowiedź jest
wielostronicowa, i tu Burmistrz się napracował. Wynika z tego, że zapoznał się z treścią tej
uchwały ale pod koniec komponowania pisma troszeczkę się zagalopował. Ponieważ pisze, że
w ramach tego programu zbudowano stację uzdatniania wody i obiekt sportowo-rekreacyjny.
Wymienia Pan wszystko to, co w moim odczuciu rewitalizacją nie jest. Nadal nie wiem ile
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funduszy pozyskano na rewitalizację.

Następne pytanie: pracownicy, założyciele, właściciele jednego z największych
zakładów    w Malborku Prino Plast obchodzili 20 rocznie powstania firmy. Na tę okoliczność
zjechało się tam wiele znakomitych ludzi. Słyszeliśmy wielokrotnie, że Pan szuka kontaktu ze
światem biznesu, więc chciałbym zapytać w jakiej formie złożył pan gratulacje załodze i
właścicielowi firmy, czy spotkał się Pan z gośćmi i czy coś z tego wynikło dla miasta.

Niepokojące sygnały dochodzą z budowy tunelu pod torowiskiem. Nie wiem na ile
jest to prawda, więc proszę o komentarz. Wieść niesie, że miasto Malbork jest winne
przerwaniu inwestycji, bo jest kolizja ciągów. Czy to jest prawda, czy grożą nam jakieś
sankcje za przerwanie budowy, ile pieniędzy będziemy musieli przygotować na wykonanie
przełożenia instalacji, żeby usunąć kolizję. Czy to są przesłanki obiektywne niezależne od
nas, czy coś takiego stało się  z naszych niedopatrzeń.

Kolejna sprawa, panie Burmistrzu wielokrotnie już o to apelowałem, niech pan
spowoduje, żeby funkcjonowała strona internetowa Miasta. Ona nadal nie funkcjonuje.

Radny L. Witkiewicz dopisuję się do pierwszej interpelacji radnego Wilka w sprawie
prywatyzacji przychodni. Proszę o wyjaśnienie co w tej kwestii już zostało zrobione.

Ad pkt 5
Podjęcie uchwał.
Ad pkt 5 a
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2012 rok – IX zmiana.

Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar szczegółowe zmiany opisane zostały
w uzasadnieniu. Na wniosek dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 proszę o wprowadzenie
do niniejszej uchwały załącznika nr 3, który dotyczy zmiany planu rachunku dochodów
własnych (wprowadzenie kwoty darowizn na wyposażenie nowej szkoły).
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji Komisji Oświaty Kultury i
Sortu  jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka podjęła Uchwalę Nr XXI/227/12  w
sprawie zmian budżetu miasta na 2012 rok – IX zmiana 18 głosami za, głosów
przeciwnych i wstrzymujących się nie było (zał. nr 3).
Ad pkt 5 b
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym
zabudowanej nieruchomości przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno –
Usługowego „INDEX” Sp. z o.o.

Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa – Rzoska wyjaśniła, iż 25.08.1997 r.
Zarząd Miasta Malborka w oparciu o Uchwałę Nr 180/XXXI/97 Rady Miasta Malborka z
dnia 30 stycznia 1997 roku dokonał wyboru dzierżawcy nieruchomości przy ulicy Targowej z
przeznaczeniem na lokalizację targowiska miejskiego. Umowa została zawarta na 35 lat.
Zgodnie z warunkami umowy dzierżawca winien zabudować teren dwiema halami
targowymi, pawilonami handlowymi, a na pozostałej części nieruchomości zlokalizować ławy
sprzedażne. Spółka swoje zobowiązania wykonała w całości, realizując zabudowę w oparciu
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o uzyskane pozwolenia na budowę, ale występowały okresowe perturbacje z zapłatą czynszu
dzierżawnego.  31.10.2007r  aneksem zmodyfikowano wzajemne stosunki zmniejszono areał
wydzierżawionej nieruchomości do powierzchni 0.9639 ha powstałą zaległość w zapłacie
czynszu dzierżawnego w kwocie 969.292,56 zł odroczono do końca okresu dzierżawy i
umorzenie kwoty zaległości w przypadku gdy dzierżawca nie będzie spóźniał się z
płatnościami czynszu i danin publicznych.
Obecnie na skutek długotrwałego użytkowania hal targowych jak i zastosowanej technologii
obiekty wymagają dużych nakładów finansowych na przystosowanie do obecnych
standardów jak i sprostaniu konkurencji.

Aby uzyskać potrzebne kredyty na sfinansowanie zamierzeń PPHU „INDEX” bank
żąda jako zabezpieczenia  posiadanie prawa własności do terenu.
Sprzedaż nieruchomości pozwoli Spółce na realizację zamierzeń, a jednocześnie wpłynie na
atrakcyjność ekonomiczną sąsiedniej nieruchomości pozostającej w zasobie nieruchomości
komunalnych.

Przedstawione przez Burmistrza Miasta Malborka zabezpieczenia interesu Gminy
w projektowanej umowie sprzedaży nieruchomości zostały pozytywnie zaopiniowane przez
Komisję Finansowo- Budżetową Rady Miasta Malborka. Głównym zabezpieczeniem będzie
ustanowienie hipoteki na rzecz Gminy przed wszelkimi wierzycielami Przedsiębiorstwa
Produkcyjno - Usługowego „ Index”.
Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Józef Barnaś wyjaśnił, że opinia Komisji
Finansowo – Budżetowej z zaproponowanymi wpisami o pierwszeństwie hipoteki jest
pozytywna choć wypracowana przez wiele posiedzeń komisji.
Burmistrz w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji Finansowo-Budżetowej mówiliśmy
o dodatkowym wpisie do uzasadnienia uchwały „warunek dokonania transakcji może być
spełniony tylko wtedy kiedy miasto uzyska pierwszeństwo wpisu hipoteki”. Proszę o
rozszerzenie uzasadnienia o w/w zdanie.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza i tak 16 głosów za wpisem do
uzasadnienia, 2 głosy wstrzymujące się, głosów przeciwnych nie było.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna.
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest niejednoznaczna
1 głos przeciw, 1 głos za, 2 głosy wstrzymujące się.
Opinia Komisji ds. Społecznych również niejednoznaczna ale pozytywna.
Uwagi i wnioski radnych
Radny K. Grylak sprawa, którą rozważamy to jakby element umowy samorządowo –
biznesowej, na rozwiązanie której z nadzieją patrzy świat lokalnego biznesu ufając, że ten
precedens będzie gotowym modelem jak pomyślnie realizować swoje zamierzenia wobec
gminy. Pełna empatia wydaje się być zagwarantowana, bo i ja prowadzę działalność
gospodarczą a Pan Burmistrz Rychłowski razem Panem Przewodniczącym Mroczkowskim u
schyłku 2006 roku komunikowali: my do samorządu przyszliśmy z biznesem. Były też dość
imponujące stanowiska, że miastem należy kierować tak jak dobra firmą. I tak oto mamy z
jednej strony dobra firmę a z drugiej strony bardzo dobrą i co teraz, po której stronie się
opowiedzieć. Bo i tu biznes i tam biznes. Przywołajmy kilka faktów uniwersalnych.
Uniwersalnych to takich, które mogą dotknąć jednako każdego, bo podmioty są równe i o
żadnym wybraństwie mowy być nie może. Faktem więc jest, że wobec notariusza stawili się
przedstawiciele Gminy Miasta Malborka zwanej dalej wydzierżawiającym oraz
przedstawiciel podmiotu zainteresowanego nieruchomością gruntowa zwanym dalej
wydzierżawiającym. Faktem jest, że umowę dzierżawną zawarto na okres 35 lat. Faktem jest,
że dzierżawca sprostał zobowiązaniom w zakresie między innymi wybudowanie hali, zaś



7

pozostałe określone aktem notarialnym zobowiązania stały się treścią aneksów załączników i
wreszcie sporu sądowego, z którego dzierżawca wyszedł zwycięsko tylko dlatego, że
wydzierżawiający mając przytłaczająca przewagę argumentów prawnych nie dopełnił jakiejś
prozaicznej formalności. Faktem jest, że problematycznym obszarem były zobowiązania
finansowe, które komunikuje jedno z uzasadnień, dzierżawca nie był w stanie sprostać.
Faktem jest, że wobec zaległości przerastających 1mln 400 tys zł wydzierżawiający wystąpił
z propozycją odroczenia kwoty 969.292 zł i umorzenia jej gdy dzierżawca będzie regulował
swoje zobowiązania na bieżąco do końca okresu dzierżawnego. Faktem jest, że po wejściu w
życie przysłowiowej propozycji dzierżawca reguluje swoje zobowiązania idealnie o czym
zakomunikował niedawno Wiceprzewodniczący Rady Miasta na posiedzeniu Komisji ds.
Społecznych. Faktem wreszcie jest, że wynikające z umowy skutki dla budżetu miasta to po
pierwsze-miesięczna kwota ok. 16 tys in plus, co rocznie daje ok. 200 tys zł. A w
perspektywie pozostałych 20 lat to 4 mln zł in plus dla budżetu miasta.                     I
nieruchomość w garści, która po 20 latach wraca do zasobów miejskich. Odmiennym
skutkiem dla budżetu jest to co zwiastuje nam wycena przedmiotowej nieruchomości na 1
mln 50 tys zł o czym była mowa na otwartym posiedzeniu Komisji GKMiK. Trudno nie
zauważyć kolejnego faktu, tubylczy biznesmeni stracili najwyraźniej wiarę i powiadają
dobrego starczy dla jednego. Pan Panie Burmistrzu z pewnością wyprowadzi ich z tego błędu.
W związku z powyższym po przeprowadzeniu analizy plusów dodatnich i plusów ujemnych
wzywam radnych do zagłosowania przeciw. Dziękuję.
Radny Jan Wilk jeżeli tak potraktujemy tę sprzedaż tej firmie to musimy zmienić swoją
politykę względem innych inwestorów. Będę głosował przeciwko.
Radny Sławomir Grudziński malborska historia tej sprawy, można powiedzieć głęboko jest
usadowiona w strukturach władzy. 35 letni okres dzierżawy jest ewenementem w skali kraju.
Nie wyobrażam sobie, że odpowiedzialny radny, który godnie reprezentuje mieszkańców
wyrazi zgodę. Wyrażając zgodę na sprzedaż decydujemy, że przez następne lata będą stały
tam „budy”. Teren ten jest na dzień dzisiejszy najbardziej atrakcyjny w naszym mieście jako
teren rozwojowy. Odroczenie podatku było de facto umorzeniem ok. 1 mln zł Nikt nie jest w
stanie określić jaki jest obieg pieniędzy na targowisku, tam nie ma kasy fiskalnej.
Jest program rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007 – 2013, który zakłada budowę
powiatowych targowisk dla producentów rolnych. Myślę że powinniśmy do tego programu
przystąpić. Miasto Malbork jest w centrum Żuław i powinno wszystko robić, aby stworzyć
warunki dla producentów. Program zakłada dofinansowanie w wysokości 70 mln euro.
Powinniśmy głęboko wejść w temat, być może przejąc tereny od Agencji Rynku Rolnego.
Dziękuję.
Radny J. Barnaś jeżeli nie będzie zbycia tej nieruchomości w tej lub w innej formie to taki
obraz targowiska będzie jeszcze przez 20 lat, bo umowa dzierżawna obowiązuje jeszcze na
taki okres. Jeżeli wyrazimy zgodę i damy możliwość rozwoju spółki to mamy prawo mieć
nadzieję, że  coś się tam zmieni.
Burmistrz A. Rychłowski ta transakcja w naszym przekonaniu będzie służyć rozwojowi
miasta.  Jeżeli transakcja dojdzie do skutku, a będzie to bardzo trudne z powodu naszych
zaleceń, wpisów do hipoteki to miasto zrobi bardzo dobry biznes. Nie zamierzam z Państwem
dyskutować, bo to jest wyliczalne. Wątpię, żeby bank zgodził się na pierwszeństwo hipoteki
miasta ale jeżeli dojdzie do skutku transakcja to będzie dobry interes dla miasta.
Radny J. Wilk na komisji wyraziłem opinię, że nie ufam spółce INDEX. Teraz mam
wątpliwości, czy mogę zaufać też Panu, Panie Burmistrzu. Po komisji otrzymałem od Pana
Pismo w który pisze Pan „w związku z odzyskaniem terenu od Spółki INDEX  wykonany
zostanie całkiem nowy układ drogowy między innymi udrożniona ulica Targowa w kierunku
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Osiedla Południe wraz z budowa mostku na Jurandzie oraz połączenie ulicy Konopnickiej z
Mickiewicza przez ulicę Targową. Inwestycja kosztować będzie 3-4 mln zł i zakończona
zostanie do 2009 roku.
Burmistrz udało się odzyskać część terenu od INDEXu. Koniunktura gospodarcza w tym
czasie była taka, że mieliśmy inwestora na górę targowiska i w tym przetargu zawarliśmy
jako warunki wybudowanie mostku itd. Niestety inwestor się wycofał ze względu na kryzys.
Muszę powiedzieć, że iście pokrętna logika Panem kieruje, ale to już jest Pana osobisty
problem.
Radny Jan Wilk ja nie prowadzę dyskusji z Rychłowskim, Pan nie z Wilkiem, tylko ja pytam
Burmistrza a Pan radnego.
Radny S. Grudziński gdyby nie decyzja z 2007 roku nie byłoby dzisiaj problemu. 80%
dochodów jest z targowiska nie z hal. Gdyby miasto miało targowisko to miałoby dochody.
Jest niezrozumiałe, że sprzedajemy taki teren, w centralnym miejscu, bez projektów
inwestycyjnych. INDEX-owi chodzi tylko o grunt.
Burmistrz spór jaki był ze spółką INDEX został rozwiązany i spółka przez 5 lat wypełniała
swoje zobowiązania. Był to okres normalności na targowisku.

W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka podjęła Uchwalę Nr XXI/228/12 w
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym zabudowanej
nieruchomości przy ulicy Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa Produkcyjno –
Usługowego „INDEX”(zał. Nr 4) 13 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych oraz 2 głosach
wstrzymujących się.
Ad pkt 5 c
Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Malbork. Naczelnik
Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa – Rzoska przyczyną zmiany obszaru aglomeracji jest
wnioskowanie Przedsiębiorstwa „Nogat” Sp. z o.o. o środki na modernizację oczyszczalni
ścieków. Projekt składany jest łącznie z Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji w
Malborku. Aby był skutecznie rozpatrzony wymaga zmiany obszaru aglomeracji. Polega ona
na tym aby obszar aglomeracji odzwierciedlał rzeczywiste zaopatrzenie czy też
odprowadzanie ścieków, z terenów które w tej chwili są obsługiwane przez oczyszczalnie.
Poprzedni obszar aglomeracji był przygotowany, procedowany na wniosek Funduszu
Spójności, dotyczył większości gmin powiatu malborskiego. W tej chwili urealniamy
aglomerację i przywołujemy tylko te miejscowości, które są obsługiwane przez Spółkę
„Nogat”.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Wniosków i uwag radni nie mieli.

W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka podjęła Uchwalę Nr XXI/229/12 w
sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Malbork (zał. Nr 5) 17 głosami za,
jednogłośnie (radny J. Barnaś opuścił posiedzenie).
Ad pkt 5 d
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/338/09 Rady Miasta Malborka
dotyczącej opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych na terenie
Malborka,  w strefie płatnego parkowania.
Komendant Straży Miejskiej Tomasz Farysej zwrócił się do  radnych o przyjecie
autopoprawki do projektu uchwały polegającej na:
 w paragrafie 3 pkt 2 dopisać  „ lub urządzenia PDA posiadające możliwość łączenia

się       z internetem”.
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Za poprawką głosował 17 radnych, wszyscy obecni na sesji.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Wniosków i uwag nie było.

W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka podjęła Uchwalę Nr XXI/230/12 w
sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/338/09 Rady Miasta Malborka dotyczącej opłat za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych na terenie Malborka, w
strefie płatnego parkowania 17 głosami za, jednogłośnie (zał. nr 6).
Ad pkt 5 e
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/339/09 z dnia 30 kwietnia 2009 r. w
sprawie nadania nazwy rondu zlokalizowanemu w centralnej części miasta Malborka.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa – Rzoska projekt uchwały został
przygotowany na wniosek grupy radnych. Uzasadnienie przytacza życiorys Pawła
Włodkowica z Brudzewa.
Opinia Komisji ds. Społecznych, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest negatywna.
Uwagi i wnioski radnych
Radna T. Zdanowicz zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami odnośnie nazewnictwa ulic,
skwerów i rond czy były przeprowadzone konsultacje.
Przewodniczący przypomniał, że Rada Miasta podjęta uchwałę, która mówi szczegółowo o
zasadach nadawania nazw ulic, skwerów rond itd.
Radny Jan Wilk prośba, żeby poza lakonicznym stwierdzeniem, że opinia komisji jest
negatywna wyjaśnić, żeby ktoś nie pomyślał, że Paweł Włodkowic z Brudzewa naraził się
radnym.
Przewodniczący A. Mroczkowski propozycja grupy radnych na czele z radnym Krzysztofem
Gralakiem jest bardzo ciekawa. Postać Pawła Włodkowica z Brudzewa zasługuje na
uhonorowanie. Pozytywnie oceniam tę posta historyczną. Uważam, że należy znaleźć godne
miejsce i nazwać jego imieniem. Ale rondo które proponuje nazwać jego imieniem grupa
radnych ma już nazwę.
Radny K. Grylak Pawła Włodkowica z Brudzewa można uważać za jednego z wyższych
intelektualistów, którego dorobek intelektualny jest aktualny do dnia dzisiejszego i stanowi
podwaliny pod prawa obywatelskie.
Przedłożył na Soborze w Konstancji główne założenia, wobec których legła doktryna Państwa
Krzyżackiego. Pierwsze założenie to było to, że nie wolno wiary narzucać siłą. Drugie to
było, że wobec pogan obowiązują te same prawa co wobec chrześcijan.  Znalazło to wielkie
uznanie nie tylko jego ówczesnego świata, ale i dzisiaj. Do niego się odwołują z wielkim
uznaniem. Szkoda, że ta postać tak została potraktowana, jak chodzi o rondo. To miejsce
byłoby stosownym jak chodzi o upamiętnienie tej postaci. Ta postać na pewno nie nawołuje
do nienawiści czy zwalczania kogokolwiek. Jak choćby von Plauen, który mówił, że Polaków
trzeba wytępić jak myszy albo jakąś inną plagę. Chciałbym wysłuchać argumentacje osób,
które mają coś przeciw, bo przecież liczy się nie argument siły a siła argumentu. Dziękuję
Radny L. Witkiewicz odpowiadając na pytanie radnego Wilka chciałbym odwrócić pytanie,
a czymże naraził się nam Kazimierz Jagiellończyk, że chcemy zmienić tę nazwę. Swego
czasu, kiedy nadawaliśmy  nazwę placowi na którym stoi pomnik Jagiellończyka mówiłem,
że mamy za dużo tych nazw, nie mówię o rondzie. Czy w historii naszej ojczyzny a także w
historii naszego miasta nie mamy bardziej popularnych i znanych postaci? Podejrzewam, że
bylibyśmy pierwszym miastem w Polsce, którego ulica nosiłaby to imię. Każdemu
musielibyśmy tłumaczyć, proszę zapytać mieszkańców bloku przy Pl. Narutowicza 5 czy oni
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wiedzą kto to był Paweł Włodkowic i czy ich ktoś zapytał o zdanie. Nie jest to postać, nie to
że niegodna ale z historią Malborka związana bardzo kruchymi więzami. Dziękuję
Radny Z. Leszczyński dlaczego trzeba zmienić nazwę, to rondo ma nazwę Jagiellończyka.
Jaka jest przesłanka, żeby zmienić tę nazwę.
Radny S. Berliński zainteresowałem się Pawłem z Brudzewa i zajrzałem do Polski
Samorządowej, książki którą otrzymaliśmy na koniec poprzedniej kadencji I tam na stronie
145 jest napisane” w Akademii Krakowskiej jako wykładowca zasłyną Paweł Włodkowic,
jako teoretyk prawa i rozważań na temat ustroju państwa”. Jako wykładowcy zasłynęli
również w tym czasie: Stanisław ze Skalbierzy, Marcin z Żurawicy, Wojciech z Opatowa,
Marcin Bylica z Olkusz, Grzegorz z Nowej Wsi, Jan z Głogowa, Wojciech z Brudzewa, Jan
Ostroróg i Jan Długosz. Sięgnąłem do dziejów Miasta Malborka Wiesława Jedlińskiego, nie
zanotował on nazwiska Pawła Włodkowica w trzech tomach historii Malborka. Sięgnąłem też
do encyklopedii popularnej cyt.: Paweł Włodkowic prawnik, pisarz, polityk, Rektor Akademii
Krakowskiej, przedstawiciel Polski na Soborze w Konstancji” Chciałem przypomnieć, że na
Sobór posłowie są wysyłani  przez króla i raczej przedstawiają jego zdanie, a nie zdanie
własne. Jestem przeciw, bo ludzie nie znają, ale rozumiem radnego po to się nadaje nazwę
żeby ludzie poznali  postać. Trzeba jednak pamiętać o pozostałych rektorach Akademii
Krakowskiej, bo wcale nie byli głupsi. Dziękuję.
Radny K. Grylak wypowiedź radnego Witkiewicza pokazuje co znaczą reformy w obszarze
nauczania historii Polski. Nie chcę wprowadzać polityki, ale jeżeli mamy w Malborku ulice
Pstrowskiego, to ludzie pytają mnie dlaczego, czy on stąd pochodził, może zbudował połowę
Malborka itd. To jest obraz naszej ignorancji. Nie chodzi mi o obrażanie czyichś uczuć.
Burmistrz A. Rychłowski jestem za tym aby osoby znane z naszej ale nie tylko naszej historii
były patronami ulic w mieście. Myślę, że rada będzie miała dużo czasu by znaleźć godne
miejsce dla tak zacnej osoby.

W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka nie podjęła Uchwały w sprawie
zmiany uchwały nr XXXVII/339/09 z dnia 30 kwietnia 2009 r. w sprawie nadania nazwy
rondu zlokalizowanemu w centralnej części miasta Malborka (zał. nr 7) 2 głosy za
przyjęciem uchwały, 14 głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym się.
Ad pkt 5 f
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu przy ulicy Dworcowej w obrębie dworca
kolejowego PKP.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska projekt uchwały dotyczy nadania
imienia Przewodników Malborskich rondu usytuowanemu przy ul. Dworcowej przy dworcu
PKP w Malborku.
Opinia Komisji ds. Społecznych, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Radny S. Berliński wśród tych przytoczonych w uzasadnieniu uchwały 25 mln
oprowadzonych turystów część oprowadziłem osobiście. Radny jest przewodnikiem od 1977
roku. Przewodnicy promowali, promują i będą promować tak długo jak będzie zamek i miasto
Malbork.

W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka podjęła Uchwalę Nr XXI/231/12 w
sprawie nadania nazwy rondu przy ulicy Dworcowej w obrębie dworca kolejowego PKP
17 głosami za jednogłośnie (zał. nr 8).

Jerzy Kapejewski Prezes Koła Przewodników panie Przewodniczący! Wysoka Rado!
Jesteśmy niezwykle usatysfakcjonowani faktem dostrzeżenia zasług jakie przez pokolenia
wnosiły olbrzymie rzesze przewodników malborskich. Pierwsi przewodnicy malborscy
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podnosili z ruin zamek. Trwaliśmy, trwamy i będziemy trwać. Jesteśmy największym kołem
przewodnickim w Polsce a za 2 lata będziemy obchodzić 60 lecie.
Nadanie nazwy rondu Koła Przewodników to gest rajców miejskich w stronę ludzi, którzy od
pół wieku z okładem sławią piękno nie tylko zamku, ale również miasta.

O malborskich przewodnikach mówi się, że są ambasadorami miasta. Przez 58 lat – bo
tyle istnieje instytucja przewodnika w Malborku – oprowadzili prawie 25 mln turystów w tym
około cztery i pól miliona z zagranicy. Od momentu powstania Koła Przewodników
Malborskich, w jego szeregach zrzeszonych było 719 osób, z czego dziś czynnie działających
jest ponad 200, 56 z nich oprowadza wycieczki zagraniczne.
Przewodnicy to ci, którzy otwierają to co zamknięte, objawiają to co ukryte, prowadza innych
ku poznaniu, ich słowo tworzy pomost pomiędzy zaklętą w murach historią a żądnymi wrażeń
turystami, przybliża im ten temat, piękny świat – powiedział o nich kiedyś Mariusz
Mierzwiński, Dyrektor Muzeum Zamkowego w Malborku.

Koło w Malborku jest jednym z największych kół przewodnickich w naszym kraju, od
1997 roku posiada jako pierwsze w Polsce status stowarzyszenia.
Celem naszej działalności jest zapewnienie jak najlepszej, w pełni profesjonalnej
przybywających do malborka - obsługi turystów.
W uznaniu zasług za promocję i czynny udział w życiu społecznym miasta i regionu
malborskiego, Rada Miasta uhonorowała koło tytułem „Zasłużony dla Miasta Malborka” a
Zarząd Główny PTTK za krzewienie turystyki i wypoczynku medalem „Zasłużony dla
Turystyki”.

Jesteśmy usatysfakcjonowani faktem dostrzeżenia naszych zasług. Deklarujemy, że
będziemy robili wszystko, by opinia turystów o mieście była jak najlepsza. Do tej pory jest
pozytywna, zarówno o zamku, jak i mieście, które staje się coraz bardziej atrakcyjne i
przyjazne dla turystów i jego mieszkańców. Dziękuję.
Ad pkt 5 g
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Malborka Nr XVII/198/12 z dnia
29.03.12 r. w sprawie wyboru Ławników do Sądu Rejonowego w Malborku na okres kadencji
2012 – 2015.
Przewodniczący Rady A. Mroczkowski wyjaśnił, iż zmiany o której mowa w projekcie
uchwały dokonano  na wniosek ławnika Tomasza Wojnowskiego.
Opinia Komisji ds. Społecznych Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna.
Uwag i wniosków nie było.

W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka podjęła Uchwalę Nr XXI/232/12 w
sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Malborka Nr XVII/198/12 z dnia 29.03.12 r. w
sprawie wyboru Ławników do Sądu Rejonowego w Malborku na okres kadencji 2012 –
2015 17 głosami za (zał. nr 9).
Na salę wrócił radny Józef Barnaś.
Ad pkt 6
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek odpowiadając na pytanie radnej Zdanowicz – termin
zakończenia odbudowy szkoły łacińskiej na dzisiaj to listopad 2013 r. Natomiast nie
wykluczam, że prace po przeprojektowaniu mogą zachodzić na rok 2014 po to żeby
„zahaczyć” o nowy rok budżetowy, jeżeli będzie to potrzebne.
Odpowiadając radnemu Wilkowi to nie ma kolizji jeżeli chodzi o budowę tunelu na zatorzu.
Taka kolizja była, ale już jej nie ma. Wiem, że był jakiś problem ale inwestora problem a
dokładnie chodziło o projekt tunelu.
Jeśli idzie o zapytanie dotyczące odpowiedzi, którą Pan radny Wilk otrzymał o rewitalizacji
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miasta to stacja uzdatniania jest w programie rewitalizacji ( kat. 35). Nie chodzi tylko o
inwestycje, które są finansowane w ramach programu rewitalizacji ze środków zewnętrznych
przez miasto, to także wspólnoty, firmy. Na program trzeba patrzeć szerzej.
Odpowiadając radnemu Grylakowi to odpowiadam, że w Malborku jest ul. Bema  i nie
została sprzedana. Ulica Bema biegnie od ul Nowowiejskiego do ul. Fałata a odcinek, o który
być może panu radnemu chodzi sprzedany przez Agencję Mienia Wojskowego nigdy nie był
drogą.
Radny K. Grylak którędy biegnie trakt dojazdu do bloku przy ul. Bema 3,4,5,6. Tam dojazdu
nie ma.
Maciej Rusek odpowiedziałem Panu na interpelacje.
Jeżeli chodzi o niedokończony budynek na zapleczu ul. Nowowiejskiego ustaliliśmy
właścicieli, sprawdzenie szczegółowe sytuacji wymaga jednak czasu, więc odpowiedz będzie
dostarczona na piśmie.
Burmistrz A. Rychłowski odpowiadając radnemu Witkiewiczowi to rzeczywiście, proces
prywatyzacji, który rozpoczął ZGKiM wzbudził kontrowersje. Spotkałem się  z najemcami i
wydaje mi się, że doszliśmy do porozumienia. Szkopułem największym był urzędowy ton
pism wysłanych do najemców. Będziemy dyskutować, ustalać szczegóły, robić wycenę.
Proces ten potrwa na pewno do końca roku i wtedy będziemy mogli się konkretnie
wypowiedzieć. Rozstaliśmy się w atmosferze w większości budującej i to rokuje dobrze na
przyszłość. Na ten moment takiej odpowiedzi mogę udzielić.
Panie radny Wilk muszę odpowiedzieć w stylu pytania jakie Pan zadał. Nie wiem czy w Pana
pytaniach jest troska o załatwianie spraw miejskich, czy chęć budowania pewnego rodzaju
nastroju, bo wynotowałem sobie:
„próbowałem przekonać, coś kręcę, opowiadam bajki, niepokojące rzeczy się dzieją, wieść
niesie”, to wszystko służy do budowania nastroju. Nie jestem zwolennikiem Woody Allena,
ale on kiedyś powiedział, że najgorsze dwie godziny jakie w życiu przeżył to chwile spędzone
z agentem ubezpieczeniowym. Agenci ci są szkoleni, co do pewnej retoryki słownej i tu się
zgadzam, chociaż jest to żartobliwe. Wkładanie  w usta słów, których nie powiedział to jest
jakby specjalność. Muszę powiedzieć, co do prawdziwości tez które Pan wygłasza często.

Zbulwersowało mnie to strasznie, podczas ostatniej Pana bytności w tv Malbork
powiedział Pan cyt.: zostawiłem 10 gotowych projektów w tym „gotowca na ul. Kościuszki”.
Przerażony pobiegłem do szafy, poproszę Pana po spotkaniu, bo może jest w szafie jakieś
drugie dno, jakaś tajna szuflada. Rozumiem, że gotowiec to jest coś co się realizuje,
skończony pozwoleniem na budowę. W 2006 roku kończy Pan kadencję, pomysł jakiś jest,
ale nie ma pozwolenia na budowę, projekt upada, jest oprotestowany, wydane jest prawie 80
tys zł i nie kończy się niczym.
Po czym w 2007 roku podpisujemy umowę na wykonanie pełnej dokumentacji i jednocześnie
zmieniamy plan. Więc ten „gotowiec” zajmuje nam jeszcze 2 lata i następne półtora roku
realizacji.
Wszystko co robimy, co ja robię to dla tego miasta. To w kwestii prawdziwości. Wczoraj na
posiedzeniu Komisji Finansowo-Budżetowej również byłem zbulwersowany, gdyż chciał Pan
wprowadzić pod obrady pismo od lekarzy. Na końcu okazało się, że Pan zna autora, czyli
chciał Pan wprowadzić pod obrady swoje pismo. To wszystko nie służy miastu. Prosiłbym,
żeby starał Pan się rozwiązywać sprawy miasta a nie kłamał.
Radny J. Wilk Panie Przewodniczący myślałem, że Pan przerwie te wywody. Panie
Burmistrzu nie zrozumiał pan mojej aluzji „wy towarzyszu żydów nie lubicie i wy towarzyszu
Rychłowski opozycji też nie lubicie”, wytykanie mi, czy jestem agentem to lekki nietakt.
Zarzucanie mi kłamstw, bez końca, Pan wielokrotnie kłamał, co pokazałem tutaj między
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innymi na ul. Targowej. Teraz będę Panu te kłamstwa wytykał pisemnie. Skoro już
przywołany do odpowiedzi, to w jakiej formie pogratulował Pan Prino Plast doskonałego
jubileuszu. Czy rozmawiał Pan z tymi którzy przyjechali z całego świata do Malborka. Jak
Pan skutecznie szuka inwestora przez 6 lat. Zarzuca mi Pan, że nie zostawiłem teczek, to było
w obecności pana J. Skoniecznego, pana Tadeusza Cymańskiego, kiedy zaprosiłem was do
biura na pożegnalną herbatę. Dałem Panu płaszcz krzyżacki, pamięta Pan, nie pamięta. No to
cóż jeżeli taka amnezja to cóż ja mogę. Niech Pan nie kłamie. Jeżeli wywołał Pan te tematy to
uważam, że wiele rzeczy Pan zniszczył  w tym mieście. Pan się pompuje jak balon, pewien
typ człowieka tak ma, że nawet marzenia bierze Pan za rzeczywistość i przekonuje
wszystkich wkoło, że tak jest. Przekonał Pan wielu kolegów, którzy są radnymi, i
mieszkańców, że taka jest prawda a nie jest prawda. Jeszcze kilka lat temu pompował Pan w
ludzi, że otworzymy lotnisko w Malborku. Gdzie to lotnisko. Wydatkowanie milionów
złotych z pieniędzy spółki, pieniędzy podatników jest skandalem ekonomicznym. Pan
przekonywał, że będzie obwodnica, a most  Pan bojkotował.
Teraz Pan jeździ i coś próbuje załatwić ale efektów nie widać. To czy Pan mnie nazwie
kłamcą czy nie to mnie nie interesuje, ale Pan obraza mieszkańców. Przekonywałem, że Pan
zdjął uchwalę dotyczącą ul. Targowej,  przekonywał, że nie chodzi o działki, a tak na prawdę
dotyczy ogródków działkowych. To jest patologia demokracji w Malborku, która dzisiaj
podniesionym głosem na życzenie burmistrza Rychłowskiego w obecności radnych
wypowiedziałem. Dziękuję.
Przewodniczący A. Mroczkowski upomniał, że taka dyskusja na sesji nie powinna mieć
miejsca.
Burmistrz A. Rychłowski ja faktycznie Pana panie radny nie lubię, ale mam odwagę to
powiedzieć, bo staram się zawsze mówić prawdę. A Pan nawet w tym przypadku mówi
nieprawdę. Nie będę tu przytaczał sądów, bo kilka razy się już tak zdarzyło, że Sąd Panu
wytykał mówienie nieprawdy  Nie chcę do tego wątku wracać, bo to jest żałosne, smutne i
niegodne tej sali. Pan radny zapomina o jednym, że to wyborcy nas rozliczają i wyborcy dają
komuś mandat zaufania albo nie i z tego powodu jest Panu przykro, że tak został oceniony jak
został. Dziękuję
Radny Jacek Markowski ma propozycje dla niektórych radnych, którzy wypowiadają się
energicznie aby te energie przełożyli na prace na rzecz tego miasta. Należy  pracować dla tego
miasta a nie dla siebie.
Radny K. Grylak nie otrzymałem odpowiedzi na wszystkie interpelacje.
Burmistrz A. Rychłowski staramy się rozmawiać z naszym partnerem biznesowym ale to zbyt
wcześnie aby o tym mówić. Mogę powiedzieć, że spotkanie odbyło się w urzędzie, nie było to
tajne spotkanie.
Odpowiadając radnemu Wilkowi to nie uczestniczyłem w uroczystościach Prino Plas, nie
gratulowałem, ponieważ przedsiębiorstwo to jest w totalnym sporze z miastem. Trudno
utrzymywać dobre relacje.
Ad pkt 7
Informacja na temat protokółu z XX sesji Rady Miasta Malborka. Protokół był wyłożony w
Biurze Rady. Radni nie wnieśli uwag do protokółu XX sesji wobec tego protokół został
podpisany.
Ad pkt 8
Komunikaty i wolne wnioski.
Przewodniczący poinformował, że do Rady wpłynęły dwie petycje, jedna od lekarzy, druga
od działkowców. Obie niezwłocznie zostały przekazane radnym.
Burmistrz obiecał spotkać się z działkowcami i wyjaśnić nieporozumienie.
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Zastępca Burmistrza Maciej Rusek poinformował, iż kończy się wielomiesięczna praca nad
założeniami do strategii rozwoju miasta.  Zaprosił wszystkich na prezentacje która odbędzie
się 2.08.12 r. o godz. 15.30 w sali posiedzeń Urzędu Miasta. Podziękował wszystkim tym
radnym, którzy aktywnie uczestniczyli w budowaniu założeń do tej strategii.

Zakończył się pewien etap prawie rocznej pracy kilkudziesięciu osób, którzy
pracowali nad wprowadzeniem nowych funkcji w parku miejskim. Część osób uczestniczyło
w tych pracach. M. Rusek przekazał radnym materiały do debaty.
Radny S. Berliński mam propozycję dla obecnego i byłego burmistrza, ażeby usiedli i w
cztery oczy sobie wszystko wyjaśnili, tak żeby na sesji nie było takich szczegółowych  pytań.
Radny K. Grylak dowiedziałem się, że w Malborku gościli przedstawiciele miasta
partnerskich. Dlaczego Pan jako przewodniczący nie zaaranżował spotkania radnych z
delegacja, choćby z przyczyn kurtuazyjnych. Na pewno chętnie uczestniczyłbym w takim
spotkaniu.
Odniosę się do wypowiedzi radnego Berlińskiego, jeżeli Pan, nie wie co w trawie piszczy, to
podziwiam Pańskie stanowisko z 2007 roku, kiedy w sprawie INDEXu miał Pan bardzo dużo
do powiedzenia a dzisiaj siedział Pan jak mysz pod miotłą. Podziwiam tego typu stanowisko.
Burmistrz A. Rychłowski była to grupa dzieci. Spotkanie było tak zaplanowane aby
integrowali się z młodzieżą malborską a nie z radnymi. Nie było potrzeby, ażeby osoby
dorosłe włączały się  w spotkanie.
Burmistrz zaprosił na IV edycję Magic Malbork który odbędzie się 11.08 br.
Ad pkt 9
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski zamknął
XXI sesję Rady Miasta Malborka.
Protokółowała Ewa Arbart

Przewodniczący
Rady Miasta Malborka

Arkadiusz Mroczkowski


